
Zápis školské rady 2012/13 

 
Přítomni: paní Krobová, Maršnerová, Swart, Mrázková, Javorčeková, pan Fialka, Mayrhofer, 
Barták 
Omluveni: paní ředitelka Sklenářová, paní Kindlová 
Zápis provedl: pan Barták 
 
1. Volba předsedy školské rady 
* jediným navrhovaným kandidátem pan Fialka, který byl jednohlasně zvolen 
 

2. Podmínky chodu školy 2012/2013 (přednesl p. Barták zastupující paní ředitelku) 

Materiální  

*závora ( financovaná z fondu reprodukce ZŠ)  

* šatnové skříňky pro 1. stupeň  

* 3 nové tabule  

* vybavení dvou tříd lavicemi a židlemi  

* relax koberce 2x  

* počítač v každé třídě  

* z grantu EU – kopírka na 1. stupni  

* z grantu EU budou ještě zakoupeny knížky do knihovny  

Stravování  

* zkvalitnění jídelníčku  

* zařazování nových jídel (zeleninových)  

* výběr nových dodavatelů  

* potraviny bez konzervantů  

-pan Fialka vznesl dotaz, zda neodporuje školní automat na jídlo filozofii zdravého stravování 
ve škole. Předseda avizoval, že problém prodiskutuje s paní ředitelkou s ohledem na smlouvy 
s distibutorem automatů 

Nad rámec povinností školy  

* svačiny  

* ovoce do škol  



-paní Swart zajímala četnost a složení balíčků 

* školní mléko  

-pan Mayrhofer podotkl, zda by nebylo vhodnější umístění automatu na mléko v druhé 
budově, kde by mohlo být více zájemců o mléčné produkty 

Zdravá škola podporuje  

* kroužky  

* relax přestávky (v atriu)  

* na chodbách hry, fotbal, šachy, tenis  

* rozjezd žákovského parlamentu  

-paní Swart a pana Fialku vznesli otázku, čím se bude ŠP zabývat a jaké budou jeho 
pravomoci, kde se budou scházet 

Organizační  

* rozjezd MŠ bez problémů  

-paní Javorčekovou a pana Fialku zajímalo, v jaké fázi je placení faktur za vybudování MŠ 
v budově ZŠ. Na odpověď p. Bartáka, že byly neproplacené poslány paní ředitelkou 
doporučeně na Městský úřad v Buštěhradě, reagoval pan Fialka tím, že se půjde na průběh a 
situaci informovat na úřad. 

* minimalizace stěhování 5.třídy  

* nabídka druhého cizího jazyka (Nj)  

* vyčlenění části zahrady pro MŠ  

* začleňování „sociálně nepřizpůsobivých“ do vých.vzděl procesu – 1 žák opakuje 1. třídu, 1 
žákyně nastoupila do 1. třídy,  

-členové školní rady se zajímali, kolik žáků přišlo v novém školním roce. Pedagogy  bylo 
vysvětleno, že další žáci nebyli přijati, protože neměli v pořádku osobní a poradenskou 
dokumentaci. 

* minimalizace záškoláctví a šikany  

-na otázku pana Fialky, jakým způsobem je minimalizace realizována, byl odkázán na 
minimální preventivní program na webu školy. Paní Swart oponovala, že ho na stránkách 
školy nenašla, ale pan učitel Barták se po skončení ŠR ujistil, že tam skutečně je. Odkaz paní 
Swart o den později odeslal emailem. Ve zkratce bylo pedagogy vysvětleno, že je 
nejdůležitější v minimalizaci negativních činitelů ve škole jejich prevence. Též bylo uvedeno, 
že není dostatek financí na besedy pro žáky v dané problematice. Na to reagoval pan 



Mayrhofer s tím, že bude kontaktovat preventvistku školy paní Poláškovou a odkáže jí na 
sdružení., ketré tyto služby bezplatně poskytuje. 

* ŠvP pouze na 1. stupni  

* plavání ??? zatím jsme vyřadili ze ŠVP pokud není jasné kdo zaplatí provoz bazénu ( řeší si 
rodiče )  

-paní Krobová a Maršnerová objasnily financování a organizaci plaveckých kurzů. paní 
Mrázková se vyjádřila, že by bylo dobré, aby plavání na 1. stupni pokračovalo i nadále. 

* testování žáků nad rámec povinného testování v 5.a 9. tř.  

-na dotaz paní Swart bylo uvedeno, jakých testování se škola účastní, z jakých je předmětů, 
pro jaké třídy a jaké jsou přibližně jejich výsledky. Paní Swart, paní Javorčeková a pan Fialka 
navrhovali, zda by nebylo dobré, aby souhrnné výsledky testování nebyly prezentovány na 
webu školy a nepřispívali tak k PR naší školy. 

ŠVP – změny v letošním roce  

* začlenění romské kultury a dějin  

* upravena evaluace, součástí ev. jsou testy  

* dílčí změny v jednotlivých předmětech ( např. úprava průřezových témat)  

-členům šk. rady byly předloženy změny v ŠVP 2012/2013 a nabídnuty zájemcům kopie ŠVP 
na CD 

Výroční zpráva 

*Do 15.10.2012  bude předána výroční zpráva za minulý školní rok včetně výsledků 
hospodaření 

*Školská rada se shodla, že se sejde k projednání ještě jednou do konce kalendářního roku 

 
3. Školní řád- 
* paní Swart vznesla námitku na hektické a chaotické schvalování Školního řádu 2012/2013 
prostřednictvím emailu na konci letních prázdnin 
* pan Fialka zpochybnil testování žáků na přítomnost OPL za přítomnosti policie, aby se 
žákům nezaváděl spis, který (jak potvrdil pan Mayrhofer) je dlohodobě veden v evidenci 
policie a může žákům v budoucnu uškodit. Byl podán návrh na citlivější řešení nejprve se 
zákonnými zástupci. Celý proces by měl být popsán a zakotven ve školním řádu. Pan 
Mayrhofer nabídl, že může dodat sadu testů na zjištění přítomnosti OPL. 
* na podnět pana Fialky bylo projednáváno, co je myšleno pojmem vhodná obuv a zda by se 
neměl klást důraz více na čistou a bezpečnou obuv (např. nevhodnost domácích pantoflí na 
stolní tenis o přestávkách). Školská rada navrhuje přesnější specifikaci „vhodné obuvi“ ve 
školním řádě.  



* pan Fialka položil dotaz, zda jsou jasně daná pravidla, na základě nichž jsou žáci posíláni na 
páteční poškolování a vzneskl návrh na větší synchronizaci mezi učiteli. paní Swart 
upozornila, že ve školním řádu není zakotveno, že se poškolování netýká 1. tříd. 
*paní Swart vznesla námitku na formulace a částečnou nesrozumitelnost školního řádu 
*pan Mayrhofer podal podnět na vytvoření jakési zjednodušené podoby školního řádu pro 
žáky 
 
4. Další odněty a návrhy 
-pan Barták na základě podnětu paní Mrázkové na třídní schůzce přednesl návrh na řešení 
nízké kapacity skříněk pro žáky druhého stupně. Současným problémem byly shledány 
náklady na pořízení nových skříněk k ukládání cvičebního úboru a pomůcek na výtvarnou 
výchovu. Bylo zmíněno, že skříňky by byly vhodné i k využití pro děti s dočasnými nebo 
trvalými zdravotními obtížemi, jež nemohou nosit domů těžkou tašku. 
 
 
 
 
V Buštěhradě dne 27. září 2012  
Mgr. Václav Barták 


